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ROMANIA
JUDETUL BIHOR
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SANIOB
Nr.263/28.01.2016

P R O C E S V E R B A L

Incheiat azi28.01.2016in sedinta ordinara a Consiliului local al comunei Saniob, stabilita
prin dispozitia primarului nr.5/21.01.2016, sedinta care a avut loc la sediul administrativ al
acestei institutii publice, ora 8.30.

La prezenta sedinta au participat urmatorii consilieri:Buzas Ioan Nicolae-viceprimar,
Buda Ecaterina, Boros Stefan, Torok Anita-Maria, Nagy Karoly, Costa Mircea Andrei, Opre
Viorel Florian si Varga Bela.

Au absentat consilierii :Kiss Stefan Alexandru, Braun Tibor, Fabian Robert-Csongor;
Au participat de drept: D-ul Molnar Jozsef – primar si d-na Mela Maria-Elena –

secretar .
Au mai participat d-na Borbely Zita - contabil, d-ul Braun Ioan - referent social si d-ul

Gabrian Eugen - referent taxe si impozite. D-ul Erdei Danut Eugen – delegat satesc al satului
Cenalos, nu a fost prezent .

Invitati: Dr.Kabariti Nabil. A mai participat la sedinta d-ul Laszlo Sandor, cetatean al
satului Saniob.

S-a indeplinit procedura de prezenta la vot.

d-na secretar a adus la cunostinta d-lor si d-nelor consilieri ca este momentul pentru
alegerea unui nou presedinte de sedinta pentru urmatoarele 3 luni.

- asteptam propuneri.
D-na Torok Anita-Maria propune pe d-nul Buzas Ioan Nicolae-viceprimar,
Alte propuneri nu mai sunt. Cine este pentru?
Se aproba alegerea presedintelui de sedinta in persoana d-luiBUZAS IOAN-NICOLAE cu

unanimitate de voturi pentru si se adoptaHotararea nr.1.

O R D I N E A D E Z I:

d-nul Buzas Ioan Nicolae – presedinte de sedinta, la invitatia d-lui primar, a supus spre
dezbaterea Consiliului local al comunei Saniob,Ordinea de Zi a sedintei, la care i-a dat citire:

1. Alegereapresedintelui desedinta.
2. Aprobarea ordinii de zi.
3. Aprobarea procesului verbal alşedinŃei ordinare din data de 29.12.2015 .
4. Proiect dehotarare privind aprobareacontului de încheierea exerciŃiului bugetar

al comunei Saniob pe trimestrul IV, anul 2015.
5. Proiect dehotarare privind aprobareabugetului Consiliului local al comunei Saniob,

pentru anul 2016.
6. Proiect de hotarare privind aprobarea planului de acŃiuni şi lucr ări de interes local

pentru persoanele apte de munca din familiile beneficiare de venit minim garantat
pentru anul 2016.

7. Proiect dehotarare privind aprobareaPlanului local deactiuneprivind incluziunea
minorit ătii Romilor din comuna Saniob, pentru anul 2016.
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8. Proiect de hotarare privind modificarea inventarului bunurilor care alcatuiesc domeniul
public al comunei Saniob.

9. Proiect de hotarare privind aprobarea categoriilor de persoane ce pot beneficia de
ajutoare alimentare in cadrul POAD 2015-2016, pe listele suplimentare.

10. Proiect de hotarare privind aprobarea actelor aditionale de prelungire a contractelor de
inchiriere nr.143/2001 si nr.603/2003 incheiate cu C.M.I.Dr.Kabariti Nabil.

11. Proiect de hotarare privind aprobarea achizitionarii unui autoturism din bugetul
local, necesar pentru buna desfăsurare a activitătii institutiei.

12. Proiect de hotarare privind aprobarea raportului de evaluare pe anul 2015 al
functionarului public de conducere d-na MELA MARIA-ELENA – secretar al comunei
Saniob, judetul Bihor.

13.Proiect dehotarare privind aprobareametodologieidecalcul si al preturilor de referinta
a masei lemnoase care se recolteaza din fondul forestier proprietate publica a
comunei Saniob, stabilirea modului de valorificare a maseilemnoase provenita din
partida 50037, aprobarea preturilor de valorificare pe specii si sortimente a loturilor
rezultate din exploatarea partizii, precum si a cheltuielilor necesare exploatatrii
incarcarii si transportarii materialului lemnos

14.Diverse.

Ordinea de zi a fost aprobata cu 8 voturi pentru, adoptandu-seHotararea nr.2.
Inainte de inceperea dezbaterii materialelor inscrise in ordinea de zi a sedintei, d-na

secretar a pus la dispozitia consilierilor localiprocesul verbalal sedintei ordinare din 29.12.2015
pe care la supus spre aprobarea Consiliului local .

Drept urmare proceseul verbal a fost aprobat cu 8 voturi pentru, adoptandu-seHotararea
nr.3.

Inainte de a trece la urmatoarele puncte de pe ordinea de zi, d-ul primar propune sa se ia in
discutie proiectul de hotarare nr.10privind aprobarea actelor aditionale de prelungire a contractelor
de inchiriere nr.143/2001 si nr.603/2003 incheiate cu C.M.I. Dr.Kabariti Nabil, avand in vedere ca este
prezent si d-ul doctor Kabariti, care se grabeste la program.

In continuare, d-ul primar arata ca, d-ul dr.Kabariti a depus cerere de prelungire a contractelor de
închiriere cu o zi inainte de data expirarii.Până la data expirării contractelor de inchiriere, când dl dr.Kabariti
a achitat la zi datoriile la bugetul local, au fost mari probleme. Ani de zile chiria nu a fost achitata, cu toate
că era vorba de o sumă derizorie de 9 lei/lună. Mai mult, d-ul doctor nu a achitat impozitul nici pentru
maşina cumpărată pe CMI. A functionat ani de zile fără autorizatia de funcŃionare de la DSP. Vreo trei ani
de zile a avut tăiat curentul electric la cabinetul din Cenaloş, pentru neplată. Acum văd că are autorizatiile
depuse lângă cerere. In anul 2012, Curtea de Conturi a sesizat că nu a fost încasată taxa de clădire, drept
pentru care, a impus retroactiv taxa de clădire pentru cabinetele medicale. Apoi, d-ul Kabariti ne-a acŃionat
în instanŃă pentru a trage de timp. D-ul Gabrian aici de faŃă, să ne spună de ce nu au fost achitate impozitele
şi taxele.

D-ul Gabrian, referent impozite - au fost făcute nenumărate somaŃii verbaleşi scrise, dar d-ul doctor
nu s-a prezentat,

D-ul dr.Kabariti - d-lor consilieri, vreau să aratşi alte aspecte. Am vorbit cu conducerea să introducă
apa. Nu au fost de acord. Am cerut să fac eu cheltuielile pentru racordare, după care să fie decontate.
Clădirea din Cenalos am renovat-o eu cu copiii mei ca să fie mai ieftin şi am chemat un mester din Ciuhoi,
d-l Hanga. Când a venit Curtea de Conturişi a impus taxa de clădire retroactiv, pentru mine a fost o sumă
mare.

D-ul primar - contractele d-voastră nu prevăd decontarea cheltuielilor investite, iar la chiria infimă pe
care o aveaŃi, nici nu era din ce să recuperaŃi. Aici este d-ul Costa, consilier din satul Ciuhoi, să-şi spună şi el
părerea.

D-ul Costa - nuştiu ce să spun în situaŃia în care văd că d-ul doctor nu a respectat clauzele
contractuale.

D-ul primar - celelalte cabinete medicale, în momentul când au preluat spatiile, mai întâi
au investit în acestea, creind conditiile necesare, investiŃii care au fost decontate, deci medicii
recuperându-şi banii. Putem spune că aceste investiŃii au fost făcute de comună,
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Eu nu decid prelungirea contractelor. Aici este Consiliul local care va decideacest lucru.
D-ul Costa - nuştiu care erau prevederile contractuale.
D-ul primar - pentru orice investiŃie chiriaşul are obligaŃia de a înştiinŃa proprietarul. D-l

doctor putea, de atâŃia ani, să ia măsuri de a face condiŃii şi chiar să ceară Consiliului local
aprobarea decontării cheltuielilor.

D-ul Oprea - de atâŃia ani nu s-a putut rezolva problema ?
D-ul primar - vă dau să consultaŃi dosarulşi să vedeŃi câte somaŃii au fost făcute. De trei

ani stăm în instanŃă, până au expirat contractele.
D-ul dr.Kabariti - nu m-am putut înŃelege cu d-ul primar. Am vrut să plătesc câte puŃin

în fiecare lună, dar când am venit aici am fost umilit. Pentru pacienŃi am făcut tot efortul, inclusiv
le-am dus medicamentele acasă.

D-ul primar - şi care a fost umilinŃa ? Când v-am întrebat de ce nu aŃi plătit acei 9
lei/lună şi impozitul pe maşină ?

D-ul Costa - în concluzie, d-l doctor nu a plătit la timp chiria. Nu are rost să mai lungim
vorba.

D-ul Nagy -şi acum trebuie să prelungim chiria ?
D-ul primar - d-l doctor a cerut o prelungire pentru 5 ani. Oricum chiria nu va mai fi

aceaşi. Se va stabili aceaşi chirie de 1 euro/mp caşi pentru celelalte cabinete.
D-l Buzaş Ioan Nicolae – presedinte de sedinta, a supus spre aprobare punctul zece al

ordinii de zi. Cine este pentru? - 0 voturi pentru, Cine este îmotrivă ? - 0 voturi impotriva.
AbŃineri ? - 8 abtineri .

D-ul primar - nuştiu ce aŃi gândit că aŃi votat astfel ? Dar eu cred că d-voastă nu înŃelegeŃi,
după aproape patru ani de mandat, că prin abŃinere, de fapt respingeŃi votul. Am să ies şi am să vă
las să vă mai consultaŃi.

D-ul primar iese din sala deşedinŃă şi se aprind discuŃiile.
D-ul Costa - nu cred că ar trebui să renunŃăm la d-ul doctor. Totuşi trebuie să ne gândimşi

la oamenii pe care d-ul doctor îi mai are ca pacienŃi, chiar dacă sunt puŃini.
D-ul Oprea - da, trebuie să ne gândim că nu toată lumea îşi permite să meargă la doctor în

altă parte. Nu toŃi au maşină sau bani de autobuz ca să meargă la medic.
D-na Buda - d-ul doctor a lucrat în comună de aproape 15 ani, nu se cade să-l dăm afară

acum.
D-ul Nagy - sunt de acord cu d-na Buda .
D-l dr.Kabariti - d-lor consilieri, vă rog să vă gândiŃi şi să mă ajutaŃi. Trebuie să mă grăbesc,

pentru cămă aşteaptă pacienŃii la cabinet.
D-ul Costa - eu propun să votăm prelungirea numai pentru un anşi vom mai vedea cum

decurg lucrurile.
D-l Buzaş Ioan Nicolae, presedinte de sedinta - atunci să reluăm procedura votuluişi

să supunem la vot pentru prelungirea cu un an de zile. În final, Proiectul de hotărâre a fost votat cu
8 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul patru din ordinea de zi,Proiect de hotarare privind aprobarea contului de
încheiere a exerciŃiului bugetar al comunei Saniob pe trimestrul IV, anul 2015, d-na contabil Borbely
Zita prezinta raportul de specialitate.

In urma celor expuse, d-l presedinte de sedinta invita la discutii si intrebari.
Nu se inscrie nimeni.
D-l Buzaş Ioan Nicolae – presedinte de sedinta, a supus spre aprobare punctul patru al

ordinii de zi, adoptandu-seHotararea nr.4, cu 8 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul cinci din ordinea de zi,Proiect de hotarare privind aprobarea bugetului
Consiliului local al comunei Saniob pentru anul 2016,d-na contabil Borbely Zita prezinta
raportul de specialitate.
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D-ul primar - în completare, vreau să mai adaugşi eu câteva cuvinte. Putem zice că am
închis 2015 fără facturi restante, deci fără datorii. Am primit sume de la stat mai puŃin decât anul
trecut. Pentru anul 2016, cheltuieli mai mari avem la canalizare, la care s-au prelungit lucrările până
in acest an. Puteam să transferăm proiectul la POSMEDIU, dar nu ne încadrăm cu numărul de
populatie/localitate. Pentru drumuri ne pregătim să lansăm un proiect, probabil luna viitoare, să
vedem sub ce formă.

Impozitele, mai ales la clădiri, putem spune că nu sunt majorări semnificative, unele clădiri
au un impozit mai mic pe baza vechimii.

Referitor la autoturism, aşa cumştiŃi şi d-voastră, primăria nu are o maşină adecvată pentru
deplasări. Ne-am orientatşi am luat câteva oferte de la Dacia Logan. Aici, pentru că avem o dacia
veche în dotare, pe baza talonului primim o reducere de 1000 euro.

Referitor la pază, aşa cum am mai discutat, va fi o investiŃie în camerele video. Am văzut
cum funcŃionează şi cred că prezintămai multă siguranŃă.

D-l Buzaş Ioan Nicolae – presedinte de sedinta, a supus spre aprobare punctul cinci al
ordinii de zi, adoptandu-seHotararea nr.5, cu 8 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul sasedin ordinea de zi,Proiect de hotarare privind aprobarea Planului de
acŃiuni şi lucr ări de interes local pentru persoanele apte de munca din familiile beneficiare de
venit minim garantat pentru anul 2016, d-ul referent social Braun Ioan prezinta materialul ,

In urma celor expuse, d-l presedinte de sedinta invita la discutii si intrebari.
D-ul primar - după cum s-a văzut, am lucrat cu beneficiarii la crăpatul lemnelor pentru

şcoală, la pădure pentru întreŃinerea puieŃilor şi la diverse lucrări de întreŃinere a domeniului public.
D-l Buzaş Ioan Nicolae – presedinte de sedinta, a supus spre aprobare punctul cinci al

ordinii de zi, adoptandu-seHotararea nr.6, cu 8 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul sapte din ordinea de zi,Proiect de hotarare privind aprobarea Planului local
de actiune privind incluziunea minoritătii Romilor din comuna Saniob, pentru anul 2016, d-ul
referent social Braun Ioan prezinta raportul de specialitate,

In urma celor expuse, d-l presedinte de sedinta invita la discutii si intrebari.
D-ul Braun, referent, mai propune pentru îmbunătăŃirea situaŃiei romilor, să se

construiască un trotuar în faŃa caselor.
D-ul Varga - nu avem iluminat la stradă. Dacă s-ar putea pune bec măcar pe un stâlp sau

doi.
D-l Buzaş Ioan Nicolae – presedinte de sedinta, a supus spre aprobare punctul cinci al

ordinii de zi, adoptandu-seHotararea nr.7, cu 8 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul opt din ordinea de zi,Proiect de hotarare privind modificarea inventarului
bunurilor care alcatuiesc domeniul public al comunei Saniob, d-na secretar arata că este
vorba despre aceaşi modificare cu privire la imobilul primăriei, dar din anumite motive impuse de
investitor, a trebuit reluată procedura de recepŃie, astfel modificandu-se, în anexa, numarul
procesului verbalşi al valorii investiŃiei.

In urma celor expuse, d-l presedinte de sedinta invita la discutii si intrebari.
Nu se inscrie nimeni.

D-l Buzaş Ioan Nicolae – presedinte de sedinta, a supus spre aprobare punctul opt al ordinii
de zi, adoptandu-seHotararea nr.8, cu 8 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul noua din ordinea de zi,Proiect de hotarare privind aprobarea categoriilor de
persoane ce pot beneficia de ajutoare alimentare in cadrul POAD 2015-2016, pe listele suplimentare,
d-ul Braun Ioan - referent social prezinta Raportul de specialitate la proiectul de hotarare.

In urma celor expuse, d-l presedinte de sedinta invita la discutii si intrebari.
Nu se inscrie nimeni.
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D-l Buzaş Ioan Nicolae – presedinte de sedinta, a supus spre aprobare punctul noua al
ordinii de zi, adoptandu-seHotararea nr.9, cu 8 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul unsprezece din ordinea de zi,Proiect de hotarare privind aprobarea
achizitionarii unui autoturism din bugetul local, necesar pentru buna desfăsurare a activitătii
institutiei , d-l primar arata că s-a prezentat acest subiect odată cu aprobarea bugetului,

D-l Buzaş Ioan Nicolae – presedinte de sedinta, a supus spre aprobare punctul unsprezece al
ordinii de zi, adoptandu-seHotararea nr.11, cu 8 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul doisprezece din ordinea de zi,Proiect de hotarare privind aprobarea
raportului de evaluare pe anul 2015 al functionarului public de conducere d-na MELA MARIA-
ELENA – secretar al comunei Saniob, judetul Bihor, d-l primar prezintă Raportul de evaluare.

D-l Buzaş Ioan Nicolae – presedinte de sedinta, a supus spre aprobare punctul unsprezece al
ordinii de zi, adoptandu-seHotararea nr.12, cu 8 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul treisprezece din ordinea de zi,Proiect de hotarare privind aprobarea
metodologiei de calcul si al preturilor de referinta a maseilemnoase care se recolteaza din
fondul forestier proprietate publica a comunei Saniob, stabilirea modului de valorificare a
masei lemnoase provenita din partida 50037, aprobarea preturilor de valorificare pe specii si

sortimente a loturilor rezultate din exploatarea partizii , precum si a cheltuielilor
necesare exploatatrii incarcarii si transportarii materialului lemnos, d-l primar prezintă materialul
întocmit de către Ocolul Silvic Săcueni.

In urma celor expuse, d-l presedinte de sedinta invita la discutii si intrebari.
Nu se inscrie nimeni.

D-l Buzaş Ioan Nicolae – presedinte de sedinta, a supus spre aprobare punctul unsprezece al
ordinii de zi, adoptandu-seHotararea nr.13, cu 8 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La diverse.

D-ul Opre Florian: arată că în satul Sfârnaş sunt probleme cu câinii.
D-ul primar:când apar problemele, anunŃaŃi poliŃia.
D-na secretar: dacă nu mai sunt alte probleme de discutat, vreau să atrag consilierilor atenŃia

asupra Rapoartelor de activitate pe care le au de pregătit pentru şedinŃa următoare şi asupra
declaraŃiilor de avereşi interese care vor trebui depuse, mai ales că esteşi sfârşit de mandat.

Alte discutii nu au mai fost.
D-l Buzaş Ioan Nicolae – presedintele de sedinta:
- Declar sedinta incheiata. Va multumesc!

Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal.

PRESEDINTE DE SEDINTA SECRETAR
BUZAS IOAN-NICOLAE MELA MARIA-ELENA


